
 

Motie 
 

Toelichting 

De ‘Alliantie naleving leeftijdsgrens alcohol’ streeft het volgende doel na: het verstrekken van alcohol aan 

minderjarigen terug te dringen. Checkpoint De Koog staat uitgelegd als voorbeeld onder ‘Uitgelicht’ (zie 

hier). En dat is niet zomaar: het systeem werkt en wel hierom: 

 Alle  ID-kaarten worden goed en op echtheid gecontroleerd met een  ID-checker. 

 Alle jongeren zijn makkelijk te controleren op leeftijd wanneer zij een uitgaansgelegenheid  

betreden. 

 Het gebruik van alcohol door jongeren onder de  18 jaar wordt actief tegengegaan:  Aan de bar is 

direct zichtbaar of iemand  18 jaar of ouder is of niet.  Daarnaast is het sneller zichtbaar wanneer 

iemand onder de 18 alsnog een alcoholhoudende consumptie bij zich heeft. 
 

De aanpak die Texel hanteert wordt landelijk als uniek beschouwd.  Ook in De Koog zijn de geluiden 

onverminderd positief: Horecaondernemers geven aan dat het rustiger en plezieriger is om bij de deur te 

staan en de jeugd is er inmiddels aan gewend dat zij een bandje moeten ophalen. 
 

Ook belangrijk: ook jongeren < 18 jaar willen andere jongeren ontmoeten 

De raad van Texel vindt het belangrijk om (ook) jongeren tot 18 jaar in de samenleving te laten participeren. 

Uitgaan, samen met leeftijdgenoten, is daarin een onderdeel.  

Het bandjes-systeem, zoals ontwikkeld in De Koog, blijkt hierbij een goed, veilig en controleerbaar middel 

om dit op een breed geaccepteerde wijze in goede banen te leiden. En het gaat de uitsluiting van 

leeftijdsgroepen tegen en het bevordert daarmee de participatie. Dat maakt dat dit niet alleen gezien kan 

worden als een taak van de horeca: daarin schuilt ook een stukje verantwoordelijkheid van de gemeente. 
 

Wij willen dus graag dat het bandjes-systeem in De Koog blijft.  
 

Spreekt uit 

Dat het Checkpoint De Koog moet blijven bestaan omdat het bandjessysteem niet alleen een belangrijke rol 

speelt in de terugdringing van de verstrekking van alcohol aan minderjarigen maar tevens bijdraagt aan 

onze participatiedoelstellingen voor de jeugd < 18 jaar. 

Roept het college op 

1. In gesprek te gaan met KNH afdeling Texel en met als doel: te zorgen dat Checkpoint De Koog in 

2018 gewoon door zal kunnen blijven gaan en de daarvoor benodigde (subsidie-)besluiten te nemen, 

waarbij de raad het college oproept hiervoor uit de haar beschikbare budgetten niet méér te 

besteden dan € 4.000. 

2. Bij de evaluatie van het toeristisch seizoen 2018 in De Koog ook het effect op de participatie en op 

het drankgebruik van 16- en 17-jarigen mee te nemen en de gemeenteraad daarna te adviseren over 

Checkpoint De Koog en Den Burg in 2019 en verder. 
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Checkpoint De Koog moet doorgaan 
Op 8 mei 2018 is ingesproken over het bandjesproject in De Koog (Checkpoint De 

Koog). Dit goede initiatief dreigt verloren te gaan door gebrek aan financiële 

middelen en dat vinden wij jammer. Niet alleen omdat het goed werkt -één 

centraal punt om te identificeren- maar ook omdat het een goede bijdrage levert 

aan onze participatie-doelstellingen t.a.v. de jeugd < 18 jaar. 

Raad 23-05-2018  
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Portefeuillehouder Burgemeester  

 
 

 

 

http://alliantieleeftijdsgrens.nl/initiatieven/cafe-sjans/


Inspraaktekst de heer Kaercher d.d. 8 mei 2018  

 

De heer A. KAERCHER spreekt in over het bandjesproject in De Koog. Dit project (met verschillende kleuren 

bandjes om te laten zien of wel of niet alcohol mag worden genuttigd) is 2 jaar geleden gestart met alle 

medewerking en bijdrage van de gemeente. Het brandweerhuisje werd opgeknapt en ter beschikking 

gesteld, en er zaten 2 gecertificeerde mensen bij groot licht om de ID-passen te controleren – op echtheid 

en leeftijd - en de bandjes te verstrekken. De jeugd is daar inmiddels aan gewend. Het eerdere toegepaste 

systeem met controle van de passen bij de deur werkte niet goed, omdat men dan moeilijk te herkennen is, 

mede omdat de kleine foto’s tot 5 jaar oud kunnen zijn. Aan de andere kant was de jacht open, en krijgt de 

ondernemer grote boete bij verstrekking van alcohol aan minderjarigen. De horecaondernemers vinden dat 

dit probleem met z’n allen opgelost moet worden; horeca, gemeente en politie moeten hierin samenwerken 

en niet elkaar bestrijden. Ook zou het bandjessysteem tevens in Den Burg moeten worden toegepast, stelt 

de heer Kaercher. Je moet de jongeren binnen kunnen laten, zodat ze niet buiten rondhangen (en drinken), 

of bij Ouwe Sunderklaas in Den Burg alleen in een kille tent feest kunnen vieren. De horecaondernemers 

willen graag doorgaan met het project. De burgemeester gaf echter aan dat de gemeente er niet meer aan 

betaalt. Vraag is nu of subsidie mogelijk is om het project voort te zetten. Ook voor de politie is dat 

wenselijk. Ze denken aan €20.000 subsidie, voor het bandjessysteem in De Koog én in Den Burg.   
 


